
Zápis  
z jednání kolegia rektora dne 27. 1. 2020  

Přítomni: Prof. Oslzlý, JUDr. Valová, doc. Francán, Bc. Hájková, doc. Hlavica,  Mgr. Mareček, prof. Medek, 
MgA. Petr, prof. Petráš, doc. Spilka, MgA. Vodička, Ing. Vondráčková   

Omluvena: prof. Macková  

1. Informace rektora: 
 N a úvod omluvil pror. Mackovou, která po úrazu na náledí prodělala operaci kyčelního kloubu. Po 

dobu její pracovní neschopnosti převzal její referát pror. Medek. Pror. Macková se však i nadále ke své 
agendě vyjadřuje mailovými dopisy.  

 Prošel připravenost jednotlivých bodů programu odpoledního společného pracovního zasedání tří 
kolegií. Jednání o přípravě externí evaluace povede pror. Medek.  

 Na základě naší žádosti ze dne 13. ledna 2020 MŠMT zařadila JAMU do Režimu student: konceptu pro 
usnadnění vízové procedury u vybraných studentů pro zastupitelské úřady v Rusku, Ukrajině, 
Kazachstánu, Turecku, Srbsku a Číně. 
 

2. Informace kvestorky:  
 Informovala o tom, že rozpočet bude MŠMT schvalovat až zítra, tedy v úterý  28. 1. 2020. V souvislosti 

s tímto proběhla schůzka k navýšení mezd. Prvotně budou pokryty nezbytné provozní náklady, se 
kterými se počítá a následně se kvestorka přiklání k 5% nárůstu tarifů mezd, který bude 
pravděpodobně platný od 1. 4. 2020.  

 Priorita implementace nového vizuálu.  
 Tento týden proběhne externí audit na rektorátu.  

3.  HF – děkan Petráš:  
 Děkan Petráš  informoval o semestrálních zkouškách z hlavních oborů, které probíhají na HF od 20. do 

31. ledna.  V dalším týdnu  3. 2. - 7. 2.  se spustí vlna přijímacích řízení do bakalářského studia 
 Ve čtvrtek 30. ledna proběhne hodnocení projektů FRVUČ. 

4. DF – děkan Francán:  
 Informoval o inscenaci studentů programu Erasmus v BuranTeatru. Premiéra v neděli 19. ledna i obě 

reprízy 20 a 21. ledna 2020 sklidily velký úspěch a byly velmi pozitivně hodnoceny zástupci 
jihomoravského kraje, který tento projekt finančně podpořil.  
Rektor k tomu dodal, že při druhé repríze v úterý, které se osobně zúčastnil, se prezentovalo 
Jihomoravské regionální centrum na podporu integrace cizinců, jehož zástupkyně poděkovala 
možnost této spolupráce a velmi kladně ji hodnotila.  

 V pátek se zúčastnil jednání na AMU k institucionální akreditaci, které bylo velmi náročné a velmi 
zajímavé a přínosné. Pokud bude zájem ze strany kolegů, poskytne své zápisky z tohoto jednání.  

 Informoval, že po dohodě s rektorem napsal dopis norskému spisovateli a dramatikovi Jonu Fossemu, 
který přijal nabídku na udělení čestného doktorátu JAMU, které by se uskutečnilo v listopadu den 
před zahájením Mezinárodní vědecké konference DF. 



5. Informace pror. Hlavici:  
 Ve čtvrtek proběhne hodnotící komise projektů FRVČ a na fakultách během týdne hodnocení projektů 

Studentské grantové soutěže; do konce týdne by mělo MŠMT sdělit výši podpory určené na specifický 
vysokoškolský výzkum. 

 Proběhlo setkání pracovní skupiny připravující pravidla činnosti Fondu umělecké dokumentace a 
koncepci případného programového půlročníku JAMU. Následně byl členům pracovní skupiny rozeslán 
návrh statutu Fondu a pracovní verze návrhu uchovávaných archiválií. Fakulty mají čas do 14. 2. na 
zaslání připomínek k oběma bodům, na jejich základě bude zvolen další postup (další jednání pracovní 
skupiny, projednání na KR, příprava příslušné směrnice apod.). KR dále prodiskutovalo současný stav 
Občasníku JAMU a možná varianty jeho zlepšení a jiné možnosti vnitřní i vnější prezentace činnosti 
JAMU. 

6. Informace pror. Medka:  
 Strategický plán MŠMT (+ přílohy) byl zaslán na JAMU ve verzi pro připomínky reprezentací. Prorektor 

vyzval součásti, aby mu případné připomínky zaslaly do pondělí 3.2. Podrobněji bude prezentován na 
zasedání tří kolegií. Zároveň předložil Harmonogram realizace SZ JAMU 21+ schválený poradou vedení. 

 Informoval o záměru vedení JAMU vypracovat statutu emeritního profesora JAMU. Na příští poradě 
vedení předloží draft textu k první diskusi. 

Referát pror. Mackové:  

 Veškeré podrobnosti k externí evaluaci, která čeká JAMU začátkem měsíce března přednese 
doc. Fajnor na odpoledním zasedání.  

7. Informace pror. Spilky:  
 Seznámil členy KR se závěrečnou zprávou programu Erasmus+ v rámci výzvy 2018. JAMU byla 

hodnocena 79 body (z max. možných 100), což je vyšší hodnocení ve srovnání s předchozími léty. 
 Kraj Vysočina nabízí možné zprostředkování navázání kontaktu se Zakarpatskou akademií umění 

v Užhorodě (Kraj Vysočina má dlouhodobé styky se Zakarpatskou oblastí Ukrajiny, partnerství měst a 
pod). Vzhledem k tomu, že Zakarpatská akademie umění nemá webové stránky v angličtině, Doc. 
Spilka kontaktoval tajemníka hejtmana Kraje Vysočina p. Jiřího Běhounka pro poskytnutí více 
informací. Je rovněž otázka, v jaké oblasti by měla spolupráce probíhat. Akademie se dělí na tři 
subjekty: Oddělení designu, Oddělení výtvarného umění a Oddělení vzdělávání a sociálních věd.  

 Proběhlo další setkání prorektorů pro vnější vztahy brněnských vysokých škol. Hlavním bodem jednání 
byla příprava společné imatrikulace studentů, která bude nyní vystupovat pod názvem Brněnský 
akademický rok. Jednání bylo zaměřeno na další kroky tvorby harmonogramu společné akce 
plánované v ulicích města Brna v říjnu 2020. JAMU by se mohla podílet na kulturním programu např. 
vystoupením studentů Ateliérů muzikálového herectví nebo studentů Katedry jazzové interpretace. 
 

8. Vnější vztahy – Mgr. Mareček:  
 Představil nové řešení titulní stran\ Občasníku dle návrhu GEČ pro Student’s Guide. 
 Připravuje tiskovou zprávu o nadcházející premiéře inscenace Velký Gastby, která bude 6. 2. 2020.  



 

Příští kolegium rektora se koná dne 10. 2. 2020 v 10:30 hod. v pracovně rektora. 
 
 

Zapsala: Bc. Petra Bělohlávková      verifikoval: prof. Oslzlý a členové KR JAMU 
 

 


